
Protokół nr XL/2021 

z  Sesji Rady Gminy Iłowo – Osada 

29 grudnia 2021r. 

 

XL Nadzwyczajna Sesja Rady Gminy Iłowo – Osada została przeprowadzona w dniu 29 

grudnia 2021 r. w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Iłowie – Osadzie 

pod przewodnictwem Przewodniczącego Rady Gminy Iłowo-Osada Pani Teresy 

Światkowskiej. 

 

Obrady rozpoczęto 29 grudnia 2021r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:50 tego samego 

dnia. 

 

Ustawowy skład Rady wynosi - 15 radnych, w sesji - zgodnie z załączoną listą obecności - 

uczestniczyło 14 radnych. 

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli :   

Pan Sebastian Cichocki -  Wójt Gminy Iłowo-Osada 

Pani Teresa Wiecińska – Skarbnik Gminy 

Pani Mirosława Tyszko – Sekretarz Gminy 

Pani Joanna Bartkowska – pełnomocnik ds. rozwiazywania problemów alkoholowych 

Pani Katarzyna Kowalska – podinspektor ds. edukacji zdrowia i pozyskiwania środków 

pozabudżetowych 

Pani Anna Rycombel – Kierownik referatu inwestycji, rozwoju i promocji 

Pan Marek Krajewski – geodezja, gospodarka nieruchomościami 

 

  

 

 

Przebieg sesji  

 

Pkt. 1 

Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 

Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska, która powitała 

radnych, zaproszonych gości, pracowników  urzędu  gminy oraz wszystkich, którzy oglądają 

sesję za pośrednictwem mediów. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że 

ustawowy skład radnych wynosi – 15 tu radnych, obecnych na sesji – 14-tu radnych zgodnie z 

załączoną listą obecności i stwierdziła quorum władne do podejmowania prawomocnych 

uchwał.  

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska odczytała informację dotyczącą 

transmisji obrad Rady.  

(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. pkt. 2  

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska zwróciła się do radnych z pytaniem,  

czy są jakieś propozycje dotyczące zmiany  w porządku obrad? Zmian nikt nie zgłosił więc 

Przewodnicząca Rady Gminy  zapytała radnych, kto jest za przyjęciem porządku obrad?  ,,Za” 

przyjęciem porządku obrad głosowało – 14 – tu radnych. Porządek obrad został przyjęty 



jednogłośnie. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Porządek obrad został przyjęty w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XXXIX  Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 

15 grudnia 2021 r.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  

nieruchomości  gruntowej stanowiącej własność  Gminy  Iłowo-Osada 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  

nieruchomości  gruntowej stanowiącej własność  Gminy  Iłowo-Osada 

6. Apel w sprawie pomocy dla rolników w związku ze zwalczaniem Afrykańskiego 

Pomoru Świń. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2022. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Regulaminu określającego szczegółowe 

warunki udzielania stypendium Wójta Gminy Iłowo-Osada za wyniki w nauce oraz 

jednorazowej nagrody finansowej za wybitne osiągnięcia, formy i zakres tej pomocy 

oraz tryb postępowania 

9. Podjęcia uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Iłowo-Osada na 2022 rok. 

10. Podjęcia uchwały w sprawie: zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy 

Iłowo-Osada na rok 2022. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia wykazu wydatków niewygasających z końcem 

roku 2021 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-                   

Osada na lata 2021-2030. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2021 rok. 

14. Podjęcia uchwały w sprawie: uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Iłowo-Osada na lata 2022-2030. 

     - wystąpienie Skarbnika Gminy, 

           - opinia Komisji Finansów, Budżetu i Planowania  w sprawie opinii o przedłożonym                                 

przez Wójta Gminy Iłowo-Osada projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Gminy           Iłowo-Osada na lata 2022-2030. 

  - opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie opinii o przedłożonym   

przez Wójta Gminy Iłowo-Osada projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2022-2030. 

   - dyskusja w sprawie. 

     15.  Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia budżetu Gminy na 2022 rok.  

- wystąpienie Skarbnika Gminy. 

- opinia Komisji Finansów, Budżetu i Planowania o przedłożonym przez   

      Wójta   Gminy          Iłowo-Osada projekcie uchwały budżetowej na 2022 rok. 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożony przez Wójta Gminy 

Iłowo-Osada projekcie uchwały budżetowej na rok 2022. 



- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie opinii o  możliwości 

sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Iłowo-Osada na 2022 rok. 

- dyskusja w sprawie. 

16. Informacja Wójta Gminy Iłowo-Osada z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym. 

17. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Iłowo-Osada o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

18. Sprawy bieżące. 

19.  Zamknięcie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska przystąpiła do jego realizacji. 

 

Ad. pkt. 3 

Przyjęcie protokołu z XXXIX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia  

15 grudnia 2021 r. 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska zwróciła się do radnych  

w sprawie przyjęcia protokołu z XXXIX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 

15 grudnia  2021 r. i poinformowała, że protokół został sporządzony przez pracownika 

obsługującego Radę Gminy i był do wglądu . Następnie Przewodnicząca Rady Gminy pani 

Teresa Świątkowska zwróciła się do radnych z pytaniem, kto jest za przyjęciem protokołu z 

XXXIX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 15 grudnia 2021 r.? ,,Za” 

przyjęciem  protokołu z XXXIX Nadzwyczajnej  Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 15 

grudnia 2021 r. głosowało – 14 – tu radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie.  Protokół 

głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

 

Ad. pkt. 4  

Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  

nieruchomości  gruntowej stanowiącej własność  Gminy  Iłowo-Osada 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska odczytała projekt uchwały 

 w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  nieruchomości  

gruntowej stanowiącej własność  Gminy  Iłowo-Osada i poprosiła o zabranie głosu pana Marka 

Krajewskiego, który poinformował Radnych, że ww. projekt uchwały dotyczy Ośrodka 

Zdrowia w Iłowie-Osadzie położonego na działce nr 495/4 o powierzchni 1846 m² wraz z 

pomieszczeniami budynku Ośrodka Zdrowia o powierzchni 775,79m² mieszczący się przy 

ulicy  Leśnej 3D. Obecna umowa dzierżawy wygasa z dniem 31.12.2021 r. Dzierżawca złożył 

wniosek z prośbą o dalsze przedłużenie umowy dzierżawy nieruchomości na okres następnych 

3 lat. 

Po wypowiedzi Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska zwróciła się do 

radnych, czy są pytania odnośnie w/w projektu uchwały? Pytań nie było, więc Przewodnicząca 

Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. ,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 

14 – tu radnych (obecnych było 14 radnych). Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr XL/272/21. Protokół 

głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 



 

Ad. pkt. 5  

Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  

nieruchomości  gruntowej stanowiącej własność  Gminy  Iłowo-Osada 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska odczytała projekt uchwały 

 w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  nieruchomości  

gruntowej stanowiącej własność  Gminy  Iłowo-Osada i poprosiła o zabranie głosu pana Marka 

Krajewskiego, który poinformował Radnych, że ww. projekt uchwały dotyczy Ośrodka 

Zdrowia „OLMED” w Narzymiu położonego na działce nr 295/2 o powierzchni 474,00 m² wraz 

z pomieszczeniami budynku Ośrodka Zdrowia o powierzchni 79,40m² mieszczący się przy 

ulicy  Sportowej 1. Obecna umowa dzierżawy wygasa z dniem 31.12.2021 r. Dzierżawca złożył 

wniosek z prośbą o dalsze przedłużenie umowy dzierżawy nieruchomości na okres następnych 

3 lat.   

Po wypowiedzi Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska zwróciła się do 

radnych, czy są pytania odnośnie w/w projektu uchwały? Pytań nie było, więc Przewodnicząca 

Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. ,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 

14 – tu radnych (obecnych było 14 radnych). Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr XL/273/21. Protokół 

głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt. 6  

Apel w sprawie pomocy dla rolników w związku ze zwalczaniem Afrykańskiego Pomoru 

Świń 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska odczytała Apel 

 w sprawie: pomocy dla rolników w związku ze zwalczaniem Afrykańskiego Pomoru Świń i 

poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony 

Środowiska, Budownictwa, Gospodarki komunalnej i Nieruchomościami Pana Radosława 

Zarembę, który odczytał uzasadnienie do Apelu.  

Po wypowiedzi Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska zwróciła się do 

radnych, czy są pytania odnośnie w/w Apelu? Pytań nie było, więc Przewodnicząca Rady 

Gminy poddała Apel pod głosowanie. ,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 – tu radnych 

(obecnych było 14 radnych). Apel został przyjęty jednogłośnie i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. Apel został oznaczona Nr 1. Protokół głosowania imiennego stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt. 7  

Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2022. 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska odczytała projekt uchwały 

 w sprawie: uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022 i poprosiła o zabranie głosu 

Panią Joannę Bartkowską, która poinformowała Radnych, że jak co roku jesteśmy zobligowani 

do  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022 .  Wynika to głównie z dwóch aktów ustawy o 

wychowaniu w trzeźwości i  przeciwdziałaniu alkoholizmowi jak również ustawy o 

przeciwdziałaniu narkomanii.  Są to zadania własne gminy  i stanowią lokalną strategię w 

zakresie profilaktyki uzależnień.  Drodzy państwo program ten został  opracowany o lokalną 



diagnozę sporządzoną w 2018 roku.  Jej cele i zadania zawarte w programie również oparte są 

o  cele strategiczne Narodowego Programu Zdrowia.  Dodatkowo mogę jeszcze powiedzieć, że 

17 grudnia 2021 r. Sejm przyjął  ustawę o zmianie ustawy o zdrowiu publicznym  i niektórych 

innych ustaw.  Ustawa ta po podpisaniu przez Pana Prezydenta ma wejść w życie z dniem 1 

stycznia 2022 r. Co w za tym idzie, w  miejsce Państwowej Agencji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Krajowego Biura Do Spraw Przeciwdziałania Narkomanii powstanie  

Jednokrajowe Centrum Przeciwdziałania Uzaleznieniom.  Jeśli ustawa wejdzie w życie zgodnie 

z ta ustawą do zadań centrum będą należały rozwiązywania problemów alkoholowych, 

przeciwdziałania narkomanii  oraz  dodatkowo uzależnienia behawioralne.  Z kolei samorządy 

gminne  będą miały obowiązek nie później niż do 31 marca 2022 roku przyjąć nowe wspólne 

wojewódzkie, gminne programy profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  

przeciwdziałania narkomanii i ich elementy będą stanowiły zadania z zakresu przeciwdziałania 

uzależnień behawioralnym.   

Po wypowiedzi Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska zwróciła się do 

radnych, czy są pytania odnośnie w/w projektu uchwały? Pytań nie było, więc Przewodnicząca 

Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. ,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 

14 – tu radnych (obecnych było 14 radnych). Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr XL/274/21. Protokół 

głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt. 8  

Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Regulaminu określającego szczegółowe warunki 

udzielania stypendium Wójta Gminy Iłowo-Osada za wyniki w nauce oraz jednorazowej 

nagrody finansowej za wybitne osiągnięcia, formy i zakres tej pomocy oraz tryb 

postępowania 

     Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska odczytała projekt uchwały 

 w sprawie: przyjęcia Regulaminu określającego szczegółowe warunki udzielania stypendium 

Wójta Gminy Iłowo-Osada za wyniki w nauce oraz jednorazowej nagrody finansowej za 

wybitne osiągnięcia, formy i zakres tej pomocy oraz tryb postępowania i poprosiła o zabranie 

głosu Panią Katarzynę Kowalska. 

     Pani Katarzyna Kowalska poinformowała radnych, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu określającego szczegółowe warunki udzielania stypendium Wójta Gminy Iłowo-

Osada za wyniki w nauce oraz jednorazowej nagrody finansowej za wybitne osiągnięcia, formy 

i zakres tej pomocy oraz tryb postępowania powstał na bazie doświadczeń po kilkuletnich 

edycjach przyznawania stypendium. Celem priorytetowym zainicjowania niniejszego projektu 

uchwały Rady Gminy Iłowo-Osada jest ujednolicenie kryteriów oceniania oraz przyznawania 

stypendiów. Stypendium jest jedną z form wyrażenia uznania dla uczniów odznaczających się 

wybitnymi osiągnięciami edukacyjnymi w danym roku szkolnym w dziedzinach naukowej, 

sportowej i artystycznej. Projekt niniejszej uchwały stanowi element programu, który wspiera 

uzdolnione dzieci  i  młodzież  mając na celu  zachęcenie  wszystkich  uczniów  do  jeszcze  

większej  nauki  oraz  nagradzanie systematyczności oraz chęci, jakie młody człowiek wkłada 

w swoje wykształcenie.  Ma też dawać zachętę innym uczniom do uzyskiwania coraz lepszych 

wyników w nauce. Wobec powyższego podjęcie uchwały jest zasadne. 

 Po wypowiedzi Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska zwróciła się do 

radnych, czy są pytania odnośnie w/w projektu uchwały? Pytań nie było, więc Przewodnicząca 

Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. ,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 

14 – tu radnych (obecnych było 14 radnych). Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr XL/275/21. Protokół 

głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 



Ad. pkt. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Iłowo-Osada na 2022 rok.  

     Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska odczytała projekt uchwały 

 w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Iłowo-Osada na 2022 

rok i poprosiła o zabranie głosu  Panią Katarzynę Neubert – Przewodniczącą Komisji 

Rewizyjnej, która  odczytała przygotowany  Plan Pracy Komisji Rewizyjnej na 2022 rok. 

Kolejno Przewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. ,,Za” 

przyjęciem uchwały głosowało 14 – tu radnych (obecnych było 14 radnych). Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona 

Nr XL/276/21. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad. pkt.10 

Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy 

Iłowo-Osada na rok 2022. 

    Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska odczytała projekt uchwały 

 w sprawie: zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy Iłowo-Osada na rok 

2022 i poprosiła o zabranie głosu Przewodniczących Komisji o przedstawienie Planów Pracy. 

Po odczytaniu planów pracy Przewodnicząca Komisji poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. ,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 – tu radnych (obecnych było 14 radnych). 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała 

została oznaczona Nr XL/277/21. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

Ad. pkt. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia wykazu wydatków niewygasających z końcem roku 

2021 

 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska odczytała projekt uchwały 

 w sprawie: ustalenia wykazu wydatków niewygasających z końcem roku 2021 i poprosiła o 

zabranie głosu panią Teresę Wiecińską, która poinformowała, że ww. uchwałę  podejmuje  się   

z różnych przyczyn, np. kiedy zadania  nie zostały wykonane w danym roku, a zostało już 

rozstrzygnięte postępowanie przetargowe,  jak również została podpisana umowa z 

wykonawcą.  W tym przypadku chodzi o przebudowę drogi gminnej w miejscowości Brodowo.  

Wykonawca miał tą inwestycję wykonać do końca września jednak  z niewiadomych przyczyn 

opuścił teren budowy, nie wystawił faktury. Wzięliśmy rzeczoznawcę, który wycenił zakres 

pracy zrealizowanej.  Wysłaliśmy do wykonawcy pismo z prośbą o wystawienie faktury jak 

również naliczyliśmy kary umowne. Nie wiadomo czy ta faktura wpłynie do  końca roku 

dlatego też postanowiliśmy żeby te wydatki przekazać  na wydatki niewystarczające, które 

powinny być zrealizowane do 30 czerwca 2022 roku.   

 Po wypowiedzi Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska zwróciła się do 

radnych, czy są pytania odnośnie w/w projektu uchwały? Pytań nie było, więc Przewodnicząca 

Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. ,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 

14 – tu radnych (obecnych było 14 radnych). Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr XL/278/21. Protokół 

głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.      

Ad.pkt.12 



Podjęcie uchwały w sprawie: : zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-          

Osada na lata 2021-2030. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Świątkowska odczytała projekt uchwały 

 w sprawie: : zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-Osada na lata 2021-2030 

i poprosiła o zabranie głosu Panią Skarbnik Teresę Wiecińską poprosiła o zabranie głosu panią 

Teresę Wiecińską. 

     Pani Teresa Wiecińska poinformowała Radnych, że w uchwale w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy  Finansowej na lata 2021-2030 dotyczą zarówno załącznika numer 1 

czyli samej  wieloletniej prognozy finansowej jak również zmiany załącznika numer 2 czyli  

wykazu przedsięwzięć w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  Zmieniliśmy następujące 

pozycje: dochody ogółem, dochody bieżące,  dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku 

dochodowego od osób prawnych,  dochody z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele 

bieżące, pozostałe dochody bieżące w tym z podatku  od nieruchomości, dochody majątkowe 

w tym z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych  na inwestycje, dochody bieżące na 

programy i  projekty lub  zadania finansowane z udziałem środków unijnych, dochody 

majątkowe na programy projekty  lub zadania finansowane z udziałem środków unijnych.  

Wydatki ogółem, wydatki bieżące, wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, 

wydatki na obsługę długu, wydatki majątkowe w tym inwestycje i zakupy inwestycyjne, 

wydatki o charakterze dotacyjnym, wydatki objęte limitem, wydatki bieżące na programy 

projekty lub  zadania finansowane z udziałem środków unijnych, wydatki majątkowe na 

programy projekty lub  zadania finansowane z udziałem środków unijnych. W załączniku Nr 2 

czyli w  wykazie przedsięwzięć zmniejszono wydatki w roku 2021 w związku  z zakończeniem 

przedsięwzięcia Akademia Kreatywnego przedszkolaka w przedszkolu w  Narzym jak również 

Akademia Kreatywnego przedszkolaka w przedszkolu w Iłowie-Osadzie. Zmniejszono wydatki 

na realizację przedsięwzięć „Erasmus+ świadoma  technologia w przyszłość” jak również 

„Erasmus + wyzwania dla szkół wiejskich”. 

Po wypowiedzi Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska zwróciła się do 

radnych, czy są pytania odnośnie w/w projektu uchwały? Pytań nie było, więc Przewodnicząca 

Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. ,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 

14 – tu radnych (obecnych było 14 radnych). Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr XL/279/21. Protokół 

głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.      

  

 

 

Ad. pkt. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2021 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska odczytała projekt uchwały 

 w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2021 rok i poprosiła o zabraniu głosu panią Skarbnik 

Teresę Wiecińską, która poinformowała radnych, że zmiany w budżecie na 2021 rok dotyczą 

zmniejszenia budżetu po stronie dochodów o kwotę 1.476.290,00 zł i zmniejszyć budżet po 

stronie wydatków o kwotę 1.476.290,00 zł oraz dokonać zmian zgodnie z załącznikami nr 1 

 i 2.   Ogólna kwota budżetu po zmianach wynosi: 

Dochody ogółem   - 45.769.248,35 zł w tym: 

    - dochody bieżące 37.323.536,35 zł, 



    - dochody majątkowe 8.445.712,00 zł. 

        

Wydatki  ogółem  - 49.885.346,81 zł  w tym: 

- wydatki bieżące 36.143.610,81 zł, 

 - wydatki majątkowe 13.741.736,00 zł. 

Wydatki inwestycyjne w roku 2021 w wysokości 13.279.946,00 zł 

Deficyt budżetu gminy będzie wynosił  4.116.098,46 zł zostanie pokryty przychodami 

pochodzącymi z pożyczki na finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w kwocie  - 1.021.395,00 zł, wolnych środków w 

kwocie 499.219,95 zł, niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

- 2.282.835,08 zł oraz niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

czyli środków unijnych -  312.648,43 zł. 

Szczegółowe zmiany jeśli chodzi o dochody i wydatki  przedstawiają się następująco: 

Dochody 

Dział 600 Transport i łączność 

- Zwiększono dochody z tytułu odszkodowania z firmy ubezpieczeniowej za zniszczone mienie 

– 9.200,00 zł.  

Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa 

- Zwiększono dochody z tytułu wpływów z opłaty adiacenckiej – 2.640,00 zł. 

Dział 750 Administracja publiczna 

- Zmniejszono wpływy z różnych opłat – 20.000,00 zł oraz z tytułu środków na zakup sprzętu 

komputerowego dla dzieci z rodzin popegeerowskich w ramach środków Konkursu 

Grantowego Cyfrowa Gmina – Wsparcie dzieci z rodzin popegeerowskich w rozwoju 

cyfrowym – „Granty PPGR” – 1.445.830,00 zł.  

 - Zwiększono dochody tytułu odszkodowania z firmy ubezpieczeniowej za zniszczone mienie 

– 3.897,00 zł.  

Dział 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem 

- Zmniejszono dochody z tytułu podatku od czynności cywilnoprawnych osoby prawne – 

12.000,00 zł, z tytułu odsetek od nieterminowych wpłat podatków i opłat – 11.840,00 zł, z 

podatku od nieruchomości – 34.000,00 zł, z podatku rolnego 31.290,00 zł, od spadków i 

darowizn – 18.000,00 zł, z podatku dochodowego od osób prawnych – 21.000,00 zł. 

- Zwiększono dochody z tytułu rekompensaty utraconych dochodów – 206,00 zł, z podatku od 

czynności cywilnoprawnych - osoby fizyczne – 57.000,00 zł, z opłaty eksploatacyjnej – 

6.800,00 zł, z opłat za zajecie pasa drogowego – 25.000,00 zł. 

Dział 801 Oświata i wychowanie 

- Zmniejszono dochody z tytułu środków unijnych na zadanie „Akademia kreatywnego 

przedszkolaka w Przedszkolu Iłowie-Osadzie i w Przedszkolu w Narzymiu” – 30.460,00 zł. 

- Przeniesiono środki z dochodów bieżących na dochody majątkowe dot. realizacji projektu 

„Laboratoria Przyszłości” – 34.480,00 zł. 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

- Zwiększono dochody z tytułu środków unijnych jako refundacja wydatków poniesionych w 

roku 2020 dotyczących projektu „Ochrona różnorodności biologicznej w gminie Iłowo-Osada 

poprzez kanalizację ruchu na obszarach chronionych” – 28.364,00 zł, z tytułu środków z WFOŚ 

na działania związane z usuwaniem azbestu inwentaryzacja wyrobów zawierających azbest – 

18.300,00 zł, wpływ z firmy ubezpieczeniowej za uszkodzone mienie – 1.768,00 zł, z tytułu 

wpływów z opłat i kosztów sądowych – 630,00 zł. 

- Zmniejszono dochody z różnych opłat – 12.000,00 zł, z pozostałych odsetek – 7.000,00 zł. 

Dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 



- Zwiększono dochody z tytułu środków otrzymanych z KOWR na zadanie „Święto pieczonego 

ziemniaka” – 12.262,00 zł, z tytułu zwrotów niewykorzystanych dotacji – 292,00 zł. 

 

Dział 926 Kultura fizyczna  

- Zwiększono dochody z tytułu zwrotów niewykorzystanych dotacji – 771,00 zł. 

Wydatki 

Dział 750 Administracja publiczna 

- Zmniejszono wydatki z tytułu środków na zakup sprzętu komputerowego dla dzieci z rodzin 

popegeerowskich w ramach środków Konkursu Grantowego Cyfrowa Gmina – Wsparcie dzieci 

z rodzin popegeerowskich w rozwoju cyfrowym – „Granty PPGR” – 1.445.830,00 zł.  

 

Dział 801 Oświata i wychowanie oraz dział 854 Edukacyjna opieka wychowawcza 

- Zmniejszono wydatki z tytułu środków unijnych na zadanie „Akademia kreatywnego 

przedszkolaka w Przedszkolu Iłowie-Osadzie i w Przedszkolu w Narzymiu” – 30.460,00 zł. 

- Przeniesiono część niezrealizowanych wydatków dotyczących projektów ERASMUS+ na 

zwrot niewykorzystanych środków unijnych dotyczących realizacji tych projektów - 42.400,00 

zł. Dokonano przeniesień w planie wydatków dotyczących realizacji programu „Laboratoria 

Przyszłości” z wydatków bieżących na wydatki inwestycyjne – 34.480,00 zł, jak również 

dokonano przeniesień w planie zgodnie z wnioskami Dyrektorów Szkół.   

 

Po wypowiedzi Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska zwróciła się do 

radnych, czy są pytania odnośnie w/w projektu uchwały? Pytań nie było, więc Przewodnicząca 

Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. ,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 

14 – tu radnych (obecnych było 14 radnych). Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr XL/280/21. Protokół 

głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-

Osada na lata 2022-2030. 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska odczytała projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-Osada na lata 

2022-2030 i poprosiła o zabranie głosu Panią Teresę Wiecińską, która poinformowała, że 

Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2030  został przyjęty  zarządzeniem 

Wójta numer 86/2021 z dnia 9 listopada 2021 roku.  Projekt ten został przedstawiony Państwu  

jak również przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie.  Jeżeli chodzi o 

Wieloletnią Prognozę  Finansową po stronie dochodów wysokość dochodów ogółem na 2022 

rok zaplanowano na  podstawie przewidywanego wykonania roku 2021, pisma Dyrektora 

Wydziału Finansów i  Kontroli Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego o wysokości 

dotacji  oraz pisma Ministerstwa Finansów o wysokości subwencji. W roku 2022 dochody 

bieżące zmniejszyły się w stosunku do roku 2021 z uwagi na  zmniejszenie dotacji na wypłatę 

świadczeń w wychowaniu dzieci  i przeniesienie zadania do realizacji do ZUS-u. W roku 2023 

przewiduje się wzrost dochodów bieżących o 4,6  punktu procentowego, a w latach następnych 

czyli  2024-2030  wzrost od 3,5% do 2,9%, są to  zwiększenia zgodnie z wytycznymi ministra 

finansów dotyczącymi założeń  makroekonomicznych oraz planowanym wzrostem PKB. Na 

dochody bieżące składają się: dochody  z tytułu udziału we wpływach z  podatku dochodowego 

od osób fizycznych oraz od osób prawnych. Dochody na rok 2022  zaplanowano zgodnie z 

wytycznymi Ministra Finansów. Udział w PIT-ach, czyli w podatku  dochodowym od osób 



fizycznych na rok 2022 wynosi 38,34 %.  Natomiast udział w CIT-ach, czyli w  podatku 

dochodowym od osób prawnych wynosi 6,71.  Prognoza na lata następne jeżeli chodzi o  te 

dochody jest zaplanowana na podstawie wskaźników makroekonomicznych.  Jeżeli chodzi o 

pozycje podatki i opłaty prognozuje się na podstawie przewidywanego  wykonania roku 2021 

oraz stawek podatkowych uchwalonych przez Radę Gminy,  jak również wzięto pod uwagę 

wpływ wskaźników makroekonomicznych.  Jeżeli chodzi o subwencję na rok 2022  przyjęto 

wielkości wyliczone przez Ministerstwo Finansów, natomiast prognoza na lata następne 

wzrasta o wskaźniki makroekonomiczne w stosunku do  roku poprzedniego. Dotacje i środki 

na cele bieżące zaplanowano w wysokości  przedstawionej w piśmie Wojewody Warmińsko-

Mazurskiego oraz  Dyrektora Delegatury Krajowego Biura Wyborczego.  W latach następnych 

wzięto pod uwagę wskaźniki makroekonomiczne.  Jeżeli chodzi o dochody majątkowe planuje  

się wpływ dotacji majątkowych w roku 2022, natomiast w latach następnych 2023-2030 na 

dzień sporządzenia prognozy nie planuje się wpływów z dotacji majątkowych , wykazano 

jedynie dochody ze sprzedaży majątku.  Wielkość tej grupy dochodów zaplanowano na  

podstawie wyceny i szacunków dotyczących sprzedaży majątku.  Jeżeli chodzi o wydatki  na 

rok 2022 planuje się  również jak dochody zmniejszenie wydatków z uwagi na przeniesienie 

wypłaty świadczeń  wychowaniu dzieci do realizacji do ZUS-u. Na niektórych zadaniach 

planuje się wzrost o wskaźnik 2,3%, natomiast w większości wydatki bieżące  planuje się na 

tym samym poziomie co w roku poprzednim.  Natomiast dopiero w latach  2024-2030 zwiększy 

się wydatki bieżące na podstawie  przewidywanych wskaźników inflacji czyli na poziomie 2,7 

%  do 2,5%.  Wydatki na obsługę długu zaplanowano na podstawie harmonogramu spłat 

zaciągniętych  kredytów oraz planowanych do zaciągnięcia. Na rok 2022 założono wzrost 

wydatków na wynagrodzenia  i składki od wynagrodzeń do 10 %, wzrost dodatków stażowych, 

wypłaty nagród jubileuszowych, odpraw  emerytalnych czy też wzrost najniższego 

wynagrodzenia.  Najniższe wynagrodzenie zgodnie z wytycznymi Ministerstwa Finansów  

będzie wynosiło 3.010,00 zł.  W kolumnach od 9.1 do 9. 4. 1. 1 zaplanowano  dochody na 

realizację zadań finansowanych z udziałem środków unijnych.  W kolumnie 10. 1 wykazano 

limity wydatków w poszczególnych latach w związku z realizacją  przedsięwzięć w podziale 

na bieżące i majątkowe ( jest to odzwierciedlenie w załączniku numer 2 wykaz przedsięwzięć).  

Jeżeli chodzi o kolejne pozycje  Wieloletniej Prognozy Finansowej czyli wydatki majątkowe, 

zaplanowano wydatki  inwestycyjne wykazane w załączniku numer 3, chodzi tutaj o kwotę do 

uchwały budżetowej.  Planuje się realizację zarówno wydatków wieloletnich jak i 

jednorocznych. W kolejnych  latach planuje się zakończenie inwestycji rozpoczętych oraz 

inwestycje jednoroczne.  Zaplanowano również pozostałe wydatki  majątkowe, w tym na 

dotacje i środki dla innych jednostek, które są przedstawione w załączniku numer 3 do uchwały 

budżetowej.  W wykazie przedsięwzięć załączniku numer 2  do uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej wykazano kwoty wynikające z  zawartych już umów bądź planowanych 

do zawarcia w trakcie roku budżetowego.  Jeżeli chodzi o pozycje przychody , w 2022 roku 

planuje się wolne środki jako  nadwyżkę środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

gminy wynikającą z  rozliczeń kredytów z lat ubiegłych w wysokości 1.047.485,76 zł, w tym 

na pokrycie deficytu budżetu 50.897,00 zł.  Kolejnym planowanym przychodem są 

niewykorzystane środki pieniężne na  rachunku bieżącym budżetu wynikające z rozliczenia 

środków unijnych.  Planujemy 159.160,00 złotych, są to środki które  zostaną przeznaczone na 

dalszą realizację projektu  „Erasmus +”    realizowany przez Zespół Szkół w Narzymiu.  

Również po stronie przychodów planujemy  niewykorzystane środki pieniężne na rachunku 

bieżącym budżetu wynikające z  rozliczenia dochodów i wydatków nimi z finansowanych, 

związanych ze szczególnymi  zasadami wykonywania budżetu jest to kwota 396.100,00 zł.  Są 

to środki z rządowego funduszu inwestycji lokalnych.  Będą one przeznaczone na przebudowę 

dróg osiedlowych  w miejscowości Białuty – 337.958,93 zł, jak również na przebudowę 

chodnika w  miejscowości Narzym ulica Leśna w wysokości 58.141,07 zł.  Po stronie 



przychodów planujemy również zaciągnięcie kredytu w wysokości 1.600.000,00 zł w tym 

582.455,00 zł  jako wkład własny na realizację projektów ze środków unijnych. Po stronie 

przychodów również planujemy spłatę pożyczek, które gmina udzieli  stowarzyszeniu jeżeli 

będą takie wnioski. W pozycji rozchody planujemy w latach 2022-2030 spłatę długu z tytułu 

kredytów i pożyczek na podstawie  harmonogramu spłat zaciągniętych kredytów oraz 

przewidywanych do zaciągnięcia.  Na rok 2022 zaplanowane są  kwoty z tytułu spłat rat 

kredytów w wysokości 530.453,76 zł, jak również spłatę  pożyczki zaciągniętej w roku 

bieżącym pod środki unijne.  Ta pożyczka była zaciągnięta na zadania „rozbudowa sieci 

kanalizacji sanitarnych i  wodociągowych na terenie gminy Iłowo-Osada” w kwocie 

1.021.395,00 zł. W latach następnych po stronie rozchodów  planujemy tylko spłatę 

zaciągniętych kredytów.  Wynik budżetu   na tę pozycję składa się różnica między dochodami, 

a wydatkami. W roku 2022  wynik budżetu będzie wynosił 1.650.897,00.  Oczywiście to jest 

deficyt i zostanie pokryty kredytem w wysokości 1.600.000,00 zł oraz  wolnymi środkami w 

wysokości 50.897,00 zł. 

 

    Po wypowiedzi pani Teresy Wiecińskiej Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zabranie 

głosu Przewodniczącego Komisji Budżetu, Finansów i Planowania Panią Halinę Stępkowską, 

która odczytała  opinie w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-

2030. Wyżej przedstawiona opinia  została złożona na piśmie i stanowi załącznik pod protokół. 

   Następnie Wiceprzewodnicząca Rady Gminy  Pani Dorota Kacperowska odczytała  Uchwałę 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Olsztynie Nr RIO.VI-0120-406/21 

w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Iłowo-Osada projekcie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2022-2030 i poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa 

postanowiła pozytywnie zaopiniować projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-

Osada na lata 2022-2030. Powyższa opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Kolejno Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada otworzyła dyskusje na temat projektu o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Iłowo-Osada projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Iłowo-Osada na lata 2022-2030, ale dyskusja nie została podjęta przez radnych więc 

poddała w/w projekt uchwały pod głosowanie. ,,Za” przyjęciem uchwały głosowało  14 – tu 

radnych.  Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Uchwała została oznaczona Nr XL/281/21 Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

 

 

Ad.pkt.15 

Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia budżetu Gminy na 2022 rok 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska odczytała projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2022 rok i poprosiła o zabranie głosu Panią 

Teresę Wiecińską , która poinformowała, że projekt budżetu Szanowni Państwo projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia  budżetu gminy na rok 2022 został przyjęty zarządzeniem wójta 

numer 87/2021  został przedłożony Radzie Gminy Iłowo Osada jak również  przesłany do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie. Budżet gminy opracowano na podstawie 

przepisów ustawy o samorządzie gminnym,  ustawy o finansach publicznych, ustawy o 

dochodach jednostek samorządu  terytorialnego. Do opracowania projektu budżetu na rok  2022 

brano pod uwagę przewidywane wykonanie dochodów i wydatków w roku 2021,  otrzymaną 

wysokość planowanych  na 2020 rok subwencji i udziału we wpływach z podatku 

dochodowego od osób  fizycznych i od osób prawnych na podstawie pisma z Ministerstwa 

Finansów.  Otrzymaną wysokość planowanych kwot dotacji celowych na rok 2022 na 

podstawie  pisma z Województwa Warmińsko-Mazurskiego z urzędu wojewódzkiego.  



Otrzymaną wysokość planowanych kwot  dotacji celowej na rok 2022 na podstawie informacji 

dyrektora delegatury Krajowego  Biura Wyborczego w Elblągu. Przy planowaniu budżetu 

uwzględniono  również wskaźniki dynamikę wzrostu PKB, średnioroczny wskaźnik cen 

towarów i usług  konsumpcyjnych, udział w podatku dochodowym od osób fizycznych w 

wysokości 38,34, jak również udziału w podatku dochodowym od osób prawnych w wysokości  

6,71 procenta. W budżecie gminy planuje się dochody ogółem na kwotę 43.520.693, 00 zł,  w 

tym dochody bieżące 30.608.541,00 złotych,  dochody majątkowe 12.912.152,00 zł. Wydatki 

ogółem na rok 2022 planuje się w wysokości 45.171.590,00 zł., w tym wydatki bieżące 

30.532.501,00 zł, wydatki majątkowe 14.639.089,00 złotych.  W budżecie planuje się spłatę rat 

kredytów długoterminowych w wysokości 530.453,76 zł.  Spłatę pożyczki zaciągnięte na 

finansowanie zadań realizowanych z  udziałem środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej  1.021.395,00 zł,   udzielanie pożyczek w wysokości 60.000,00 zł, jak również ich 

spłatę w wysokości 60.000,00 zł,  wolne środki jako nadwyżkę środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu  wynikającym z rozliczenia kredytów z lat ubiegłych w wysokości 

1.047.485,76 zł.  Niewykorzystane środki pieniężne na rachunku bieżącym budżetu wynikające 

z  rozliczenia środków unijnych w wysokości 159.160,00 złotych.  Przy Wieloletniej  Prognozie 

Finansowej dotyczą one realizacji projektu Erasmus+, który  będzie realizowany przez Zespół 

Szkół numer 2 w Narzym.  Niewykorzystane środki pieniężne na rachunku bieżącym budżetu 

wynikające z  rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 

szczególnymi  zasadami wykonywania budżetu są to środki z rządowego funduszu  inwestycji 

lokalnych w kwocie 396.100,00 zł i będą przeznaczone  przy Wieloletniej Prognozie 

Finansowej  na przebudowę dróg osiedlowych miejscowości Białuty,  jak również na  

przebudowę chodnika w miejscowości Narzym ulica Leśna.  Planuje się deficyt na rok 2022 w 

wysokości 1.650.897,00 zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z kredytu w  

wysokości 1.600.000,00 zł i wolnych środków w wysokości 50.897,00 złotych.  Jeżeli chodzi 

o szczegółowe zaplanowanie dochodów na rok 2022 , zaplanowano dochody własne czyli z 

podatków, opłat, dzierżawy  w wysokości 4.419.020,00zł. Udziały w podatkach dochodów 

budżetu państwa czyli łącznie podatek dochodowy od  osób fizycznych i od osób prawnych 

4.068.643,00 zł, dotacje celowe w wysokości 21.047.572,00 zł.  Są to dotacje zarówno na 

zadania własne jak i zadania zlecone ,zarówno na  inwestycje jak i na zadania bieżące. 

Subwencje w wysokości 13.985.458,00 zł.  Jeżeli chodzi o wydatki ,zaplanowano tak jak 

powiedziałam na kwotę 45.171.590,00 złotych, wydatki bieżące – 30.532.501,00 zł. w tym: 

wydatki jednostek budżetowych – 18.952.998,00  zł z tego: wydatki na wynagrodzenia i 

pochodne od wynagrodzeń – 13.139.219,00 zł, wydatki związane z realizacją zadań 

statutowych – 5.813.779,00 zł, dotacje 3.287.030,00 zł, świadczenia na rzecz osób fizycznych 

– 8.023.313,00 zł, wydatki na programy finansowane z udziałem środków unijnych –    

159.160,00 zł,  wydatki na obsługę długu – 110 000,00 zł, wydatki majątkowe – 14.639.089,00 

zł w tym na inwestycje – 14.146.826,00 zł  (z tego z udziałem środków unijnych 3.364.919,00 

zł).  Pozostałe wydatki majątkowe,  które są przedstawione w załączniku nr 3a do uchwały 

budżetowej wynoszą 490.263,00 złote i obejmują dotacje dla Województwa Warmińsko-

Mazurskiego  na kontynuację programu przebudowy chodników przy drogach wojewódzkich. 

Na rok 2022 planowana jest zatoczka  Gajówki-Mansfeldy.  Dotację celową na pomoc 

finansową dla powiatu działdowskiego na zadania  inwestycyjne przebudowa drogi powiatowej 

Janowo-Pruski, dotację celową na pomoc finansową dla powiatu Działdowskiego na zadanie  

inwestycyjne przebudowa chodnika w miejscowości Dźwierznia II etap,  wpłaty dla 

Ekologicznego Związku Gmin Działdowszczyzna,   dotacje dla osób fizycznych na 

dofinansowanie przydomowych oczyszczalni  ścieków ,jak również dotację na wymianę 

pieców węglowych.  Jeżeli chodzi o wydatki inwestycyjne  szczegółowo przedstawia to 

załącznik numer 3.  Zawarliśmy tam zadania z różnych dziedzin, zarówno budowę sieci 

wodociągowych budowę  sieci kanalizacji sanitarnych rozbudowę drogi gminnej ulicy Staszica.  



Całość tej inwestycji jest na kwotę 7.769.227,00 złotych Promesa wynosi 7. 567.879,00 

złotych.  Wkład własny na moment planowania budżetu zaplanowaliśmy na kwotę 201.348,00 

zł.  Kolejną inwestycję jaka jest planowana do wykonania jest  przebudowa drogi gminnej w 

miejscowości Wierzbowo na kwotę 100.000,00 zł, tu  również planujemy pozyskać środki z 

funduszy ochrony gruntów rolnych w  wysokości 50.000,00 zł złotych czyli nasz wkład własny 

byłby 50 tysięcy.  Przebudowa chodnika w miejscowości Janowo 50.000,00 zł, przebudowa 

chodnika w miejscowości Narzym  ulica Leśna, ta inwestycja jest zaplanowana na kwotę 

138.141,07zł.  Częściowo te środki  planujemy z rządowego funduszu inwestycji lokalnych.  

To są środki z Funduszu gdzie funkcjonowały PGR-y.  Przy Wieloletniej  Prognozie 

Finansowej jest to kwota 58.141,07 złotych i środki  własne 80.000,00 zł. Również z tego 

funduszu planujemy  przebudowę dróg osiedlowych w miejscowości Białuty na kwotę 337.  

958,93zł ,( w 100% byłoby to zadanie zrealizowane z tych środków).    Planujemy  dalszą część  

projektu E- administracja w gminie Iłowo-Osada. Ten projekt częściowo zaczął się już w tym 

roku , podpisaliśmy  umowę na wykonanie tego projektu.  Jest to inwestycja na kwotę 

1.630.685,00 złotych, w tym środki unijne 1.386.082,00 zł, z budżetu gminy 244.603,00 zł.  

Planujemy również rozbudowę monitoringu w  Zespole Szkół numer 1 w Iłowie-Osadzie na 

kwotę 20.000,00 złotych.  Planujemy również  projekt Cyfrowa gmina - cyfryzacja jednostek 

podległych na kwotę 215.070,00 zł.  Planujemy budowę ogólnodostępnego placu zabaw w 

miejscowości Iłowo-Osada przy Zespole Szkół numer 1.  Jest to inwestycja zaplanowana na 

kwotę  150.000,00 zł, w tym przewidujemy środki unijne z  Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na kwotę 95.445,00 złotych,  środki własne 54.555,00 złotych.  Planujemy zakup 

samochodu BUS na potrzeby tworzenia osób niepełnosprawnych z terenu  gminy Iłowo-Osada 

na zajęcia do OREW-u, jak również inne potrzeby, na kwotę 150 tysięcy. Planujemy pozyskać 

środki z Państwowego Funduszu  Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w kwocie 127.500,00  

zł ,środki własne byłyby 22.500,00 zł.  Kolejną inwestycją jest to również zadanie  wieloletnie, 

które już w tym roku  się rozpoczęły, podpisaliśmy już umowy, pn Ochrona  Różnorodności 

Biologicznej w gminie Iłowo-Osada.  Zadanie to jest planowane na kwotę 1.219.164,00 zł, 

środki unijne 990.422,00 zł, w tym środki własne 228.742,00 zł.  Planujemy również 

rozbudowę oświetlenia ulicznego w miejscowości Narzym  kwota 50.000,00 zł, wykonanie 

dokumentacji  technicznej na rozbudowę oświetlenia ulicznego w Iłowo-Osada 4 tysiące i  

zakup altany ogrodowej na placu zabaw w miejscowości Gajówki – 15.000,00 zł,   również w 

przyszłym roku planujemy dokończyć inwestycję, która już jest  rozpoczęta w tym roku 

przebudowa boiska sportowego w miejscowości Iłowo Osada  na rok przyszły zaplanowana 

kwota 1.555.580,00 złotych , w tym środki z Ministerstwa Sportu 1.014.00,00 zł,  środki własne 

541.480,00  złotych.  Planujemy również doposażyć działkę w  urządzenia siłowni zewnętrznej 

w miejscowości Brodowo w kwocie 50 tysięcy  złotych, tutaj również będziemy zabiegać o 

środki unijne  w wysokości 31.815,00 złotych, środki własne 18.185,00 złotych.  Również drugi 

etap modernizacji świetlicy wiejskiej w Mansfeldach.  Tutaj planujemy pozyskać środki unijne 

w wysokości 63.630,00 złotych,  środki własne 36.370,00 złotych.  Tak jak powiedziałam 

budżet również na rok 2022 jest budżetem bardzo ambitnym.  Całość inwestycji w porównaniu 

do całego  budżetu to jest  ponad 32 procent gdzie w tym roku było  około 27 procent. Jeszcze 

więcej planujemy inwestycji niż w roku bieżącym.  Jeżeli chodzi zaś o wydatki bieżące.  

Największe wydatki  tak jak co roku są ponoszone na opiekę społeczną.  Na rok 2022 planujemy 

na  zadania z zakresu pomocy społecznej kwotę 10.288.328,00 złotych ,to jest 33,7 % 

wszystkich wydatków  bieżących. W tych wydatkach są oczywiście dotacje  na kwotę 

7.442.592,00 złote ale z budżetu gminy do zadań pomocy  społecznej musimy dołożyć 

2.845.736,00 złotych.  Jeżeli chodzi o dużymi wydatkami pod  względem wielkości są wydatki 

na oświatę i wychowanie.  Budżet na rok 2022  związane z tymi zadaniami wynosi 

11.729.945,00 złotych.  Jest to 38,4% wydatków bieżących.  Oczywiście to zadanie jest również  

finansowane z dotacji zewnętrznych i subwencji.  Niemniej jednak z budżetu gminy do oświaty  



dokładamy 3.746.287,00 złotych.  Dotacje dla instytucji kultury czyli biblioteka i dom kultury 

to jest 976.621,00  złotych, to jest 3,2 procenta wszystkich wydatków bieżących. Na pozostałe 

zadania pozostaje kwota 7.537.607,00 złotych.  I tutaj są wszystkie pozostałe zadania oprócz 

opieki społecznej  oświaty i instytucji kultury czyli bieżące utrzymanie dróg, terenów 

zielonych,  utrzymanie porządku oświetlenie uliczne, obsługę Rady administrację,  wpłaty do 

Ekologicznego Związku Gmin, plany zagospodarowania przestrzennego, utrzymanie  

bezpańskich psów i pozostałe zadania w zakresie kultury i sportu.  Tak jak powiedziałam budżet 

jest bardzo  budżetem ambitnym mamy dużo zadań do wykonania mam nadzieję  że tak jak w 

tym roku uda nam się to zrealizować w stu procentach.  Niemniej jednak chcę jeszcze raz 

podkreślić że wydatki majątkowe nie mają  wpływu na wskaźniki z ustawy o finansach 

publicznych.  Tu w przyszłym roku trzeba bardzo uważać  na wydatki bieżące bo inflacja i 

usługi na pewno pójdą w górę w tym roku  umowy które już mamy do podpisania są już po 

prostu zwiększone: obsługa prawna, ochrona danych osobowych, ochrona mienia, opłaty 

pocztowe pójdą w górę tak że trzeba po prostu tutaj bardzo dbać o  wydatki bieżące żeby po 

prostu w tych w tych wydatkach szukać  oszczędności bo wydatki bieżące mają wpływ na 

wskaźniki  zarówno na wskaźnik artykuł 243, jak również na wskaźnik artykułu 242, który  

mówi o tym żeby wydatki bieżące nie były większe niż dochody bieżące bo wtedy nie  

dostaniemy pozytywnej opinii na temat wykonania budżetu. 

    Po wypowiedzi Pani Teresy Wiecińskiej,  Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zabranie 

głosu Przewodniczącego Komisji Budżetu, Finansów i Planowania panią Halinę Stępkowską, 

która odczytała  opinie w sprawie projektu uchwalenia budżetu na 2022 rok. Wyżej 

przedstawiona opinia  została złożona na piśmie i stanowi załącznik pod protokół. 

   Następnie Wiceprzewodnicząca Rady Gminy, Pani Dorota Kacperowska odczytała  Uchwałę 

Nr RIO. IV-0120-404/21 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Olsztynie 

z dnia 23 listopada 2021 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Iłowo-

Osada projekcie uchwały budżetowej na 2022 rok i poinformowała, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa postanowiła pozytywnie zaopiniować projekt uchwały budżetowej Gminy 

Iłowo-Osada na 2022 rok. Powyższa opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Kolejno Skarbnik Gminy Pani Teresa Wiecińska odczytała uchwałę Nr RIO.IV-0120-405/21 

Składu Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 23 listopada 2021 roku w sprawie 

opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego w projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Iłowo-Osada na 2022 rok. Powyższa opinia stanowi załącznik do 

protokołu . Przewodnicząca Rady gminy otworzyła dyskusje na temat projektu uchwały w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2022 rok. Głos zabrał radny Pan Włodzimierz Brzeziński 

pytając się czy w budżecie został ujęty zakup samochodu nowego samochodu strażackiego. w 

odpowiedzi Pani Skarbnik Teresa Wiecińska poinformowała , że w  załączniku inwestycyjnym 

czyli w załączniku numer 3 do uchwały budżetowej ten samochód jest ujęty.  Ja tylko dodam 

to jest kwota mniejsza niż będzie kosztował ten samochód bo częściowo  będzie finansować 

gmina, a  a częściowo  straż dlatego że to oni mogą być beneficjentami środków które będą  z 

Państwowej Straży Pożarnej.  

   Następnie głos zabrał Wójt Gminy Sebastian Cichocki dziękując Pani Skarbnik za bardzo 

szczegółowe i wyczerpujące omówienie budżetu jak również Pani Halinie Stępkowskiej 

Przewodniczącej Komisji Budżetu za pozytywną opinię dotyczącą budżetu. Podziękowania 

złożył także radnym za zatwierdzanie zmian w budżecie Gminy dzięki, którym mogliśmy w 

wielu aspektach go nowelizować oraz pracownikom za ciężką pracę na rzecz wspólnoty 

samorządowej. W dalszej wypowiedzi Wójt odniósł się do projektu budżetu, który jak co roku 

jest bardzo ambitny. Zaplanowano dużo inwestycji na terenie Gminy Iłowo-Osada by podnieść 

standard życia mieszkańców, tj.: przebudowa ulicy Staszica, przebudowa stadionu w Iłowie-

Osadzie, e-usługi w Urzędzie oraz ochrona bioróżnorodności. 



    Następnie pytanie zadał  radny- Pan Józef Małecki: czy przebudowa drogi w miejscowości 

Wierzbowo planowana jest do nowo pobudowanych budynków. Wójt Gminy Sebastian 

Cichocki w odpowiedzi poinformował, że problemem jest głównie to iż droga wymaga 

kompleksowej przebudowy ponieważ część miejscowości zlokalizowana jest w tzw. niecce 

gdzie wody deszczowe powodują zastoiska wód, kałuże i problemy w poruszaniu się 

mieszkańców.  Mam nadzieję, że w przyszłości uda się pozyskać szersze pieniądze by 

zmodernizować drogę łącznie z wykonaniem kanalizacji deszczowej. 

 Po zakończonej dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy poddała w/w projekt uchwały pod 

głosowanie. ,,Za” przyjęciem uchwały głosowało  14 – tu radnych.  Uchwała 

została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została 

oznaczona Nr XL/282/21. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Ad.pkt.16 

Informacja Wójta Gminy Iłowo-Osada z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada Pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie 

głosu Panią Mirosławę Tyszko – sekretarz Gminy, która odczytał informację z  realizacji 

uchwał w  okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt. 17 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Iłowo-Osada o działaniach podejmowanych 

 w okresie międzysesyjnym.  

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada Pani Teresa Świątkowska odczytała 

informację Przewodniczącego Rady Gminy Iłowo-Osada o działaniach podejmowanych 

 w okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt.18 

Sprawy bieżące. 

Spraw bieżących nie było. 

Ad.pkt.19 

Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska w związku z wyczerpaniem porządku 

obrad zamknęła obrady XL Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada. /godz. 14:50/. 

                                                                                        

Przewodnicząca Rady Gminy 

                                                                                            Teresa Świątkowska 

 

Protokołowała: 

Magdalena Kostkowska 


